

DANSK POLITIHUNDEFORENING

Sekretariatet, Hovedvejen 25, 4733 Tappernøje

Tlf.: 42644733. E-mail: sekretariat@dansktopolihundeforening.dk



Tirsdag d. 6. januar 2026.

Udsendt til Hovedbestyrelsen, redaktør Tina Kværnø samt stambogsfører Tine Mayner.

Tilstede: Axel Ahm, Bo Rasmussen, Jan Skov, Lars Bræmhøj, Martin Lind. Carsten Munk, Mikael Boamah, Palle Lorenzen, Tine Mayner og Tina Kværnø

Afbud: Ingen

Referat fra HOVEDBESTYRELSESMØDE

Søndag d. 28. december 2025 kl. 0900

Scandic Hotel, Hvidkærvej 25, 5250 Odense

1. Meddelelser fra formanden

a. Evaluering af Infomødet med Repræsentantskabet 091125

Det var et godt og konstruktivt møde med særdeles god opbakning til Hovedbestyrelsens retning og arbejde. Der blev til mødet talt om at bruge energien på at drive og udvikle foreningen i stedet for at behandle konflikter. Der kom også konstruktiv feedback til hovedbestyrelsen. Repræsentantskabet ønskede noget mere transparens fra HB. Ved mere alvorligere ting så ønskes de meldt klarere ud til områdelederne, for at man kan medvirke til at mane forkerte rygter i jorden.

Det opleves at det har givet lidt mere ro i foreningen at have haft denne dialog med repræsentantskabet.

En del medlemmer i område 6 oplever ikke at blive informeret om hvad der sker i foreningen/området efter områdeledelsen er trådt af. Det er vigtigt at opfordre områdeledere/formænd til at videregive informationen de får ud til medlemmerne.

Talsmand Klaus Buddig informeres herom, men ny områdeleder vælges om 1 måned.

b. Ekstraordinært Repræsentantskabsmøde i dag kl. 13.00 anke af eksklusion.

Der er 28 stemmer i alt. Der er afbud fra Sofie Amalie Olsen omr. 4 og Ulla Petersen. Omr. 5. Ulla og Henriette har givet fuldmagter. Områdeleder-stemmen fra omr. 6 frafalder, da der ikke er nogen områdeleder. Område 6 repræsenteres med Klaus Buddig som er forretningsfører og medbringer område 6 stemmer. Derfor i alt 27 stemmer.

Processen for det ekstraordinære Repræsentantskabsmøde gennemgås. Det påpeges at det udelukkende er eksklusionen der skal stemmes om.

- c. Udvalg der kommer med forslag til opdatering af § 4 og procesbeskrivelsen.

Det aftales af Lars skriver et udkast, som sendes til review i HB, hvorefter det sendes til høring hos Områdelederne med henblik på at lave et endeligt forslag til Repræsentantskabsmødet.

2. Sekretæren orienterer

- a. Skovbo-sagen drøftet – herunder afledte konsekvenser.

Skovbo har indkaldt til generalforsamling. Ser umiddelbart ud til at man ikke følger vedtægterne med faste posters valgperiode. Er gjort opmærksom på dette internt.

Skovbo afdeling ses fortsat ikke overgået til hovedforeningens hjemmeside på trods af mange opfordringer og møder. Det aftales at der følges op når den nye områdeleder er valgt.

- b. Område 6 har udpeget Klaus Buddig som forretningsfører og Maibrit Andersen som kasserer frem til Områdemødet d. 28. januar 2026.
- c. Henvendelse fra Sønderjylland om det rimelige i billeder på Facebook med bidearbejde, hetz, heldragt efter at Tåstrup har besøgt foreningen Sparta. Ej besvaret. Der er efterfølgende kommet et indlæg til bladet om samme – se redaktøren.

3. Hovedkassereren

- a. DM2026

Der er fortsat dialog med det nordjyske omkring afholdelse af DM.

- b. DM2027

Tåstrup har lagt billet ind. Der bliver først taget endelig beslutning om Tåstrup får det, når der i det nye år er valgt en ny områdebestyrelse. Tåstrup har givet udtryk for de har brug for at indgå samarbejde vedr. arealer med andre i området.

- c. Muligheden for implementering af Udtagelser til DM i foråret i medlemskartoteket

Der er blevet spurgt til hvad evt. datoer for forårets DM udtagelser, hvis det bliver vedtaget.

&Rasmussen er i tvivl om de kan nå at implementere forårets DM udtagelser i data-systemet. Der kommer en status midt i januar på det. Hvis ikke hovedlisterne bliver klar til forårets udtagelser vil det heller ikke være muligt at afholde udtagelser i foråret fordi det ikke er muligt at registrere resultaterne manuelt i hovedlisterne.

Skulle det blive aktuelt at hovedlisterne ikke bliver klar må forslaget vente til 2027 med at træde i kraft.

DM udtagelsesdatoerne for foråret, bliver som følger, hvis ændringen bliver vedtaget på repræsentantskabsmødet i marts:

Patruljeklassen d. 19. april 2026

Kriminalklassen d. 25. april 2026

Vinderklassen d. 26. april 2026

Disse datoer gælder for både sektion 1 og 2.

d. Øvrigt

Bo præsenterer budget for 2026, som viser et mindre driftsunderskud.

Der bestilles nye guldnåle til foreningen – p.t. leveringsproblemer på disse.

4. Sektionsleder sek. 1 orienterer

a. Instruktørkursus Kildegården 24-25. januar 2026

Invitationer er sendt ud og der er begyndt at komme tilmeldinger ind.

b. Nordisk Mesterskab.

Der er godt gang i planlægningen af Nordisk mesterskab som afholdes ved Tversted d. 9-12. Juni 2026.

5. Sektionsleder sek. 2 orienterer

a. Instruktørkursus Kildegården 24-25. januar 2026

Invitationer er sendt ud og der er begyndt at komme tilmeldinger ind.

Kursusindholdet beskrevet.

b. Udskiftning på bidinstruktørposten

Torben Alrik er stoppet og Peder Monefeldt Engestoft er trådt ind.

Bidinstruktørkursus er der indkaldt til:

Modul 1 d. 8/2 2026

Modul 2 d. 3/5 2026

Modul 3 d. 2/8 2026

Modul 4 d. 24-25/10 2026

c. Sag fra Fyn omkring valg af stopfigurant

Der er svaret til medlemmet at de figuranter der er godkendt til mønstringer, står HB inde for kan udføre korrekte øvelse 11+12 og nævnte fig. har efterfølgende fået ros for sit arbejde.

d. Øvrigt

D. 1/3 og d.15/3 er der mønstringer for øvelse 11+12 figuranter i hhv. Horsens og Korsør

6. Dommer- og Programudvalget orienterer

a. Forslag til DM-udtagelseskriterier udfærdiges til Repræsentantskabsmødet.

- b. Forslag til sproglige og præciserende programrettelser udfærdiges til Repræsentantskabsmødet.
- c. Forslag til ændring i kåringsprogrammet mht. genstand på spor. Hvis apporteres/berøres fradrag på 1 point og præcisering af hvornår HUF skal løbe frem og tage pistolen på øv. 10-stop til fremlæggelse på Repræsentantskabsmødet
- d. Ønske om at uddanne/mønstre kåringsfiguranter som ikke indgår i bruttotruppen og ikke nødvendigvis kan løbe stop en hel dag. Der er opbakning til dette. Kåringsmændene er tilskrevet om emner.
- e. Dommervedligeholdelse

De er nu planlagt for alle områder og afholdes fra medio januar til medio februar.

Planlægningsmøde for DPU afholdes 5. januar 2026 på Fyn.
- f. Skjult ærme øv. 9 Vinderklassen.
 - i. Forslag om synligt ærme på øv. 9 i vinderklassen i stedet for den nuværende mulighed for diskret beskyttelse, hvilket er mere i tidens ånd og for at modvirke at man ude i foreningerne træner på skjult ærme. Forslaget fremlægges til Repræsentantskabsmødet.

7. Redaktøren orienterer

- a. Indlæg til Politihunden med bidearbejde i dårlige situationer.

Der er afvist et indlæg til bladet, da politihundearbejdet og Politihundeforeningen ikke skal associeres med bid i heldragt, i bil, over forhindringer, på passiv figurant med videre.

- b. Samarbejdet med FL Reklame

Samarbejdet kører godt og der høres meget ros fra medlemmerne i forhold til det nye layout af bladet, som kun kan tilskrives den dygtige grafiker.

- c. Områderedaktørerne gør forsat et stort stykke arbejde for at skaffe stof til bladet. Tak til de medlemmer der vælger at dele deres oplevelser i bladet.

8. Stambogsføreren orienterer.

Rekord lavt antal kåringer i år 47 stk. Der er en lavere dumpeprocent og et pænt gennemsnit i år sammenlignet med sidste år.

9. Eventuelt

Repræsentantskabsmødet – det drøftes at finde en dirigent som ikke er i hovedbestyrelsen.

10. Næste møde

Indtil videre ikke fastlagt.

Axel Ahm,
Sekretariatet